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1.  M. Raat:  

OBS:  

De bijdrage aan de OBS wordt met € 1,- per inwoner verhoog t.b.v. 

programmamanagement en communicatie voor het Pact. In de inventarisatienotitie voor 

de kadernota wordt ook extra geld gevraagd (al is het bedrag niet bekend).  

Wil het college op termijn naast deze verhoging van 1 euro een nóg hogere bijdrage 

leveren aan de OBS? 

antwoord  De € 1,- per inwoner is inderdaad eerder door u toegezegd t/m 2023 voor het 

programmamanagement en communicatie Pact. Dit vindt u nu terug in de begroting 

2021. Daarnaast is in het concept Uitvoeringsprogramma (UVP) een onderdeel 

governance en organisatie opgenomen. Door de coronacrisis is vaststelling van dit UVP 

uitgesteld tot na het zomerreces. De verdere uitwerking van de governance en 

organisatie staat in de startblokken. We kijken naar wat voor en hoeveel (extra) 

organisatie en sturing nodig is. Voor zover dat kan, bekostigen wij dit uit de reguliere 

bijdrage aan de gemeenschappelijke regeling. Het is niet ondenkbaar dat toch nog een 

bijdrage vanuit de deelnemende gemeenten moet komen. Omdat de uitwerking nog niet 

gereed is, kan hier nog geen bedrag aan gekoppeld worden. 

1. J. de Vries:  

Omgevingsdienst:  

In de begroting 2021 staat op blz. 16 het eea over financiële kengetallen van de OD. De 

solvabiliteit moet niet onder de 20% zakken, maar die is voor 2021 en jaren daarna 14%. 

Dat is niet goed: de OD valt onder meest risicovol! Wat wordt er gedaan om dit meer 

solide te maken?   

Antwoord De Omgevingsdienst Noord-Holland Noord (hierna OD NHN) heeft in principe altijd een 

laag solvabiliteitcijfer. Dit heeft te maken met de berekening van de solvabiliteit. Het 

solvabiliteitsrisico wordt namelijk berekend door het Eigen vermogen (algemene 

reserve) te delen door alle passiva. Aangezien de OD NHN een algemene reserve mag 



 

 

hebben van maximaal 2,5%, zoals opgenomen in de FUGR, zal zij altijd een laag 

solvabiliteitscijfer hebben. 

 

De hoogte van het solvabiliteitscijfer in 2019 is een hoge uitzondering dat te maken 

heeft met de uitvoering van het Masterplan ICT. Deze kostenpost kan dus pas in 2021 

worden uitgegeven, waarbij deze kostenpost voor 2020 bij de bestemmingsreserve is 

meegenomen. Hierdoor is de algemene reserve hoger en is de solvabiliteit dus ook. Met 

de uitvoering van het Masterplan ICT in 2021 zakt de solvabiliteit in 2021 weer naar het 

niveau waar het de afgelopen jaren was. 

 

Aangezien de algemene reserve van de OD NHN maximaal 2,5% mag bedragen volgens de 

FUGR, zal er altijd een risico zijn. Het risico is dat indien de OD NHN een negatief saldo 

heeft, de gemeenten moeten bijspringen gezien de aard van de gemeenschappelijke 

regeling. Dit is echter sinds het bestaan van de OD NHN / RUD nog nooit voorgekomen.  

 

2. 2. De solvabiliteit over 2019 is echter fors boven de 20%, namelijk 38,7 %. Waardoor 

wordt dit veroorzaakt?  En de solvabiliteitsratio in 2020 is 6,96 %, dat is dus erg slecht. 

Waardoor wordt dit veroorzaakt?  

Antwoord Het solvabiliteitsrisico wordt berekend door het Eigen vermogen te delen door alle 

passiva. Bij de jaarrekening is het solvabiliteitscijfer hoog, omdat het geld dat nog niet 

is uitgegeven aan het masterplan ICT in de bestemmingsreserve is gestort. Dit telt mee 

als eigen vermogen. In de begroting gaan we er vanuit dat deze bestemmingsreserve is 

ingezet voor het masterplan, waardoor dit geld dus is uitgegeven en niet meer bij de 

algemene bestemmingsreserve hoort. Uiteraard blijven wij dit nauwlettend volgen. 

1. Veiligheidsregio 

Hoe gaat het met werving vrijwilligers voor brandweer?  Dat staat nogal onder druk en 

nu is er ook nog discussie of dit zich wel verdraagt met Europese regels!  

 

Antwoord De werving van nieuwe vrijwilligers is een continu proces.  

We zijn blij met de 6 nieuwe vrijwilligers die in 2019 zijn ingestroomd. Knelpunt is wel 

dat door de hoge gemiddelde leeftijd van vrijwilligers, de uitstroom nog steeds groter is 

dan de instroom. In 2019 zijn 7 vrijwilligers uitgestroomd.   

 

Als antwoord op de vraag over de Europese regels: 

In de huidige rechtspositie van brandweervrijwilligers zitten elementen die strijdig zijn 

met Internationale en Europese regels en normen. In het kort gezegd komt het erop 

neer dat medewerkers die hetzelfde werk uitvoeren, hetzelfde beloond moeten 

worden. Een brandweervrijwilliger heeft dezelfde opleiding en voert dezelfde taken uit 

als een beroepsbrandweermens. Alleen is de vergoeding van een vrijwilliger niet gelijk 

aan die van een beroeps-collega. Momenteel loopt er op landelijk niveau een onderzoek 

op welke manier aan de Europese en internationale regels kan worden voldaan. Er is 

uitgesproken dat het huidige stelsel met brandweervrijwilligers een groot goed is en dat 

dit zoveel mogelijk behouden moet blijven. De komende tijd zal een en ander in 

samenwerking met de Veiligheidsregio’s verder uitgewerkt worden. 



 

 

2. Hoe gaat het met de lastige werving van voldoende ambulanceverpleegkundigen? 

Antwoord De werving van gespecialiseerde verpleegkundigen is erg moeilijk. Hoewel we niet alle 

vacaturen (10) hebben kunnen vervullen, zijn we zeer tevreden met de 5 nieuwe 

collega’s. 

1. T. Berlijn:  

DeSOM:  

Hardware:  
Ik zie bijna niks terug over hardware zoals beeldschermen, toetsenborden inkopen voor 
de gemeente. Als een organisatie zowel hardware als software inkoopt via dezelfde 
partij is dit vaak voordeliger. Wij zijn benieuwd of DeSOM dit doet. 

Hebben de deelnemende partijen de mogelijkheid om hardware in te kopen via DeSom 

en gebeurt dit ook? 

 

Antwoord Ja, wij kopen regelmatig hardware in. Het gaat hierbij om hardware in het kader van de 

nieuwe werkomgeving en reguliere vervangingen.  

In principe kopen wij al onze standaard hardware (smartphones, laptops, thin clients, 

beeldschermen etc) in via DeSom. Doordat zij kunnen inkopen voor meerdere partijen is 

schaalvoordeel en dus prijsvoordeel te behalen. DeSom stelt in samenspraak met de 

deelnemers de Producten- & Dienstencatalogus (PDC) vast en stelt deze regelmatig bij.  

De gemeente maakt een keuze uit deze PDC.  

 

2. Koopt DeSom strategisch in via een vaste inkooppartner?  

Antwoord Ja, DeSom heeft een aanbesteding uitgevoerd voor de inkoop van standaard hardware. 

De opdracht is vervolgens gegund aan één partij. 

3. Is een deelnemende partij verplicht in te kopen via DeSom? 

Antwoord Het dienstverleningshandvest beschrijft exclusiviteit: De producten en diensten uit de 

PDC worden exclusief door SSC DeSom geleverd en mogen niet, zonder afstemming met 

SSC DeSom, door de eigen afnemerorganisaties of bij derden betrokken worden 

 

4. VNG-aanbesteding:  

DeSom heeft zich aangesloten bij een aanbesteding met meer dan 220 deelnemende 

partijen. Goed om te lezen dat DeSom voor de beste prijs gaat echter maakt DeSom 

zichzelf niet overbodig door bij dit soort aanbestedingen aan te sluiten. De Inkoop 

ambtenaar van de gemeente Medemblik had dit ook kunnen doen.   

 

Is DeSom voornemens om vaker aan te sluiten bij een aanbesteding via VNG?  

 

Antwoord DeSom sluit aan bij landelijke aanbestedingen in opdracht van de deelnemers, en maakt 

die keuze niet zelfstandig. Het is vastgelegd in ons gemeentelijk informatiebeleid om 

zoveel mogelijk aan te sluiten bij dit soort aanbestedingen. De omvang van de 

opdrachten is vele malen groter dan wij in DeSom verband kunnen aanbesteden. Met 



 

 

een betere prijs tot gevolg. Deze aanbestedingen leiden vaak tot de selectie van enkele 

marktpartijen waar de gemeente vervolgens een keuze uit maakt.  

 

Zelf een Europese aanbesteding uitvoeren is een arbeidsintensief traject. Met de 

landelijke aanbestedingen blijft er nog altijd de taak voor Inkoop DeSom tot het 

uitvoeren van een mini-competitie. Er is dus nog altijd sprake van een overeenkomst 

tussen DeSom en één van de (voorgeselecteerde) leveranciers die moet worden 

beheerd.  

 

 


